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**Für deutsche Fassung bitte herunterscrollen**

Further encouraged by the overwhelming interest in our last three evening events on Israel & Palestine, Lebanon and the different regions of Kurdistan, we are very happy to invite you to our next
virtual visit to Afghanistan on 20 May 2020 at 6pm. Under the title “Afghanistan: Perspectives on the US-Taliban Deal and Islamic Feminism”, we would like to focus on local perspectives on
the US-Taliban Deal and on women's rights movements in the country, but to also draw attention to other topics that are currently shaping the realities of life in the region.

Whilst the country used to be in the focus of global media attention after 9/11, in recent years it has become rather quiet around this topic in (German) reporting. By now, even major changes
such as presidential elections, terrorist attacks with high numbers of victims, migration movements or news concerning NATO are only mentioned in passing. 

However, recent political developments give cause for concern: Two politicians have claimed the office of president since March. This political blockade was preceded by an agreement between
the US government and representatives of the Taliban at the end of February. A withdrawal of U.S. troops seems to be within reach, which, despite being widely welcomed by the people, also
evokes great fears. These primarily affect Afghan women, who dread a return to Taliban rule, from which they have already suffered most in the past as the most vulnerable population group.
Another non-state actor whose genesis seems to largely pass German reporters by is the so-called Islamic State in Khorason (ISK), which is responsible for an increasing number of attacks on
civilians, religious minorities and state institutions, as the recent attack on the Sikh temple in Kabul proves.

In light of this insufficient reporting in Central European media, we would therefore like to try and provide an overview of the most relevant topics in this eventful time in Afghanistan in order to
draw more attention to these issues and shed some light on their political contexts.
After starting out by giving a short introduction on the current political situation in the country we will focus on the peace deal between the US and the Taliban and offer a platform for
underrepresented voices of Afghan women. We will talk to women's rights activists on the ground about their work, especially in the field of Islamic feminism. Also, a legal scholar will classify and
interpret the peace deal in a political-analytical way and point out links to other current issues, such as the parallel government of the Taliban and the strengthening of the Islamic state in
Khorasan. As always, we will connect those inputs with on-site pictures and video sequences in order to provide as many impressions of the local realities as possible.

Speakers:

Jamila Afghani - Islamic Feminsim
Dr. Orzala Nemat - US-Taliban-Deal
Sean Withington - Islamic State Khorasan

The broadcast takes places via Zoom and will be free of charge for you. Under the following link you can register for the event: https://alsharq-reise.de/de/afghanistan-event-registration

Please note: Due to the high interest in our previous events, we cannot guarantee participation via Zoom and will additionally broadcast the event live via Facebook Live where you will also be
able to ask your questions via the chat or comment function. Also, a recording of the inputs will be provided on our YouTube channel in the aftermath of the event.

All information on the Facebook event can be found here: https://www.facebook.com/events/244310546680896/

An updated, more detailed version of the program will be published here in the coming days. 

We are looking forward to seeing you at our event!
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**DEUTSCHE FASSUNG*

AFGHANISTAN: EIN VIRTUELLER BESUCH AM 20.05.2020 UM 18.00 UHR

Nach dem überwältigenden Interesse an unseren vergangenen drei Abendveranstaltungen zu Israel & Palästina, Libanon und den verschiedenen Teilen Kurdistans, freuen wir uns sehr, euch am
20.05. auf einen virtuellen Besuch nach Afghanistan mitzunehmen. Unter dem Titel Afghanistan: Perspectives on the US-Taliban Deal and Islamic Feminism wollen wir hier
schwerpunktmäßig vor allem einen Blick auf lokale Perspektiven zum Abkommen zwischen den USA und den Taliban sowie Frauenrechtsbewegungen im Land werfen, aber auch allgemein auf
Themen aufmerksam machen, welche die Lebensrealitäten dort aktuell sehr prägen.

Denn während das Land nach dem 11. September zunächst medial im globalen Mittelpunkt stand, ist es in den vergangenen Jahren in der deutschen Berichterstattung sehr ruhig um dieses
Thema geworden. Nur beiläufig finden größere Veränderungen wie Präsidentschaftswahlen, Terroranschläge mit hohen Opferzahlen, Migrationsbewegungen oder NATO-betreffende
Neuigkeiten, Erwähnung.
 
Dabei geben die jüngsten politischen Entwicklungen Anlass zur Sorge: Zwei Politiker beanspruchen seit März das Präsidentenamt. Dieser politischen Blockade ging ein Abkommen zwischen der
U.S.-Regierung und Vertretern der Taliban Ende Februar voraus. Ein Abzug der U.S.-Truppen scheint greifbar, der zwar beim Volk weitreichend willkommen ist, aber auch große Ängste
heraufbeschwört. Diese betreffen vorrangig die afghanischen Frauen, die eine wiederkehrende Taliban-Herrschaft befürchten, unter der sie als die ohnehin vulnerabelste Bevölkerungsgruppe
bereits in der Vergangenheit am meisten zu leiden hatten. Ein weiterer nicht-staatlicher Akteur, dessen Genese an deutschen Berichterstattern weitgehend vorbeizugehen scheint, ist der
sogenannte Islamische Staat in Khorason (ISK), der für immer mehr Anschläge auf Zivilisten, religiöse Minderheiten und staatliche Einrichtungen verantwortlich ist, wie der jüngste Angriff auf den
Sikh-Tempel in Kabul beispielhaft zeigte.
 
Angesichts der unzureichenden Berichterstattung im mitteleuropäischen Raum möchten wir mit unserer Veranstaltung in dieser ereignisreichen Zeit in Afghanistan einen Überblick über die
relevantesten Themen schaffen, für mehr Aufmerksamkeit sorgen und politische Zusammenhänge aufzeigen. Zunächst werden wir in die aktuelle politische Situation des Landes einführen.
 Anschließend widmen wir uns dem Friedensdeal zwischen der USA und den Taliban, wobei wir in diesem Zusammenhang unterrepräsentierten Stimmen afghanischer Frauen eine Plattform
bieten wollen. Wir werden mit Frauenrechtsaktivistinnen vor Ort über deren Arbeit sprechen, speziell im Bereich des islamischen Feminismus. Zudem wird eine Rechtswissenschaftlerin den
Friedensdeal politisch-analytisch einordnen und interpretieren sowie die Verknüpfung zu anderen aktuellen Themen herstellen, wie der Parallelregierung der Taliban und dem Erstarken des
Islamischen Staates in Khorasan. Wie immer verknüpfen wir die inhaltlichen Inputs mit Bilderstrecken und Video-Sequenzen, um möglichst viele Eindrücke von vor Ort zu gewinnen.

Referent*innen:

Jamila Afghani - Islamischer Feminsimus
Dr. Orzala Nemat - US-Taliban-Deal
Sean Withington - Islamischer Staat Khorasan

Die Übertragung findet über Zoom statt und ist für euch kostenlos. Unter folgendem Link könnt ihr euch für die Veranstaltung anmelden: https://alsharq-reise.de/de/afghanistan-event-
registration

Da die Teilnehmenden-Zahl auf Zoom begrenzt ist, könnt ihr die Veranstaltung ebenfalls auf Facebook-Live verfolgen und auch dort über die Chat- oder Kommentarfunktion eure Fragen stellen.
Außerdem stellen wir eine Aufzeichnung der Redebeiträge im Nachhinein auf unserem Youtube-Kanal zur Verfügung.

Alle Information zum Facebook Event findet ihr hier: https://www.facebook.com/events/244310546680896/

Detailliertere Informationen zum Ablauf folgen bald an dieser Stelle.  

Wir freuen uns auf euch!
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